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Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake FTM drugscriminelen in de zorg

Geachte heren Kwaak en Van der Net,

Bij brief van 22 januari 2021, bij ons ingekomen op 21 januari 2021, heeft u op 
grond van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens 
de fractie VVD vragen gesteld met betrekking tot drugscriminelen in de zorg.

Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Heeft FTM aan de gemeente Dordrecht of aan de Serviceorganisatie 
Jeugd ZHZ gevraagd om gegevens?

Antwoord Op 13 juli 2020 heeft de Service Organisatie Jeugd ZHZ (SOJ) de 
gemeenten binnen Zuid-Holland Zuid geattendeerd op een onderzoek 
van FTM om de geldstromen binnen de jeugdzorg in kaart te brengen. 
Gemeenten zouden hiervoor benaderd kunnen worden door FTM, maar 
zij konden zichzelf ook aanmelden. De gemeente Dordrecht is nooit 
rechtstreeks door FTM benaderd.

Vraag 2. Zo ja, zijn de gevraagde gegevens verstrekt?

Antwoord Zie ons antwoord op vraag 1.

Vraag 3. Indien de gevraagde gegevens niet zijn verstrekt, wat is dan de reden 
hiervoor?

Antwoord De reden dat Dordrecht niet deelgenomen heeft aan het onderzoek van 
FTM is dat er al andere landelijke onderzoeken liepen waaronder een 
onderzoek van AEF naar de financiële tekorten in de jeugdzorg. 
Daarnaast is de afweging gemaakt dat de tijdsinvestering en ambtelijke 
inzet die het onderzoek vroeg, nodig was voor opgaven met een grotere 
prioriteit.

Vraag 4. Kent u dit artikel?

Antwoord Ja, we zijn hiervan op de hoogte.

Vraag 5. Heeft de gemeente Dordrecht of de Serviceorganisatie Jeugd ZHZ 
contact met het Regionale Informatie-en Expertise Centra ("RIEC") 
m.b.t. dit soort fraude?

Antwoord Het RIEC werkt op basis van specifieke casuïstiek en zal convenant-
partners betrekken bij de aanpak en handhaving. Gemeenten zijn 
convenantpartner. De SOJ is geen rechtstreekse convenantpartner en 
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dus afhankelijk van informatie van gemeenten indien er een specifieke 
casuïstiek speelt met een aanbieder van jeugdhulp. Dit is echter nog 
niet aan de orde geweest.

Vraag 6. Zijn er binnen Dordrecht of de Serviceorganisatie Jeugd ZHZ signalen 
dat er criminelen zich op de zorg hebben gestort?

Antwoord Tot op heden zijn er zowel bij de gemeente als de SOJ geen concrete 
signalen bekend, maar we zijn ons er van bewust dat deze signalen er 
wel zijn in het land. De gemeente Dordrecht heeft de SOJ gevraagd hier 
aandacht voor te hebben bij het contractmanagement.

Vraag 7. Wordt er bij de aanbieders van zorg gevraagd, door de gemeente of de 
Serviceorganisatie Jeugd ZHZ, om een VOG of een bibob-onderzoek?

Antwoord Iedereen die in de jeugdhulp, jeugdbescherming en jeugdreclassering 
werkt, moet een Verklaring Omtrent het Gedrag (VOG) hebben. Dat 
moet voorkomen dat medewerkers met een strafblad in de jeugdzorg 
werken. Daarnaast worden in het aanmelddocument aanbieders/ 
ondernemers met een crimineel verleden uitgesloten.
Het aanvragen van een bibob-onderzoek is een zwaar middel dat forse 
inbreuk maakt op de privacy van (rechts)personen. Het Landelijk Bureau 
Bibob (LBB) adviseert dan ook om dit alleen in te zetten als er 
voldoende twijfel is over de integriteit van de aanbieder of diens 
zakelijke relaties. Het is een ultimum remedium.

Vraag 8. Zo nee, bent u bereid om dergelijke voorwaarden op te gaan leggen of 
onderzoeken te laten uitvoeren?

Antwoord Vanuit de gemeente Dordrecht vinden we het belangrijk dat er meer 
aandacht komt voor de bestrijding van fraude en criminele activiteiten in 
de zorg. De gemeente is sinds 2020 aangesloten bij het Informatie 
Knooppunt Zorgfraude (IKZ) zodat we in staat zijn om informatie op een 
rechtmatige manier te ontvangen en te delen. Ook bij nieuwe 
contractering in 2022 zal van professionals een VOG worden verlangd en 
zullen ondernemers met een crimineel verleden worden uitgesloten van 
deelneming. Wanneer er signalen zijn van criminele activiteiten rondom 
een jeugdzorgaanbieder zal er contact gezocht worden met het RIEC.

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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